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Sirpa Kauppinen ja Susanna Kaiju sekä 36 muuta valtuutettua jättivät seuraavan valtuuston 
työjärjestyksen mukaisen valtuustoaloitteen: 

”Perustelut kännykän käytön vähentämisen hyödyllisyyteen ovat kiistattomat. Se on yksinkertainen 
keino lisätä liikuntaa koulupäivän aikana, mikä on linjassa Vantaan liikkumisohjelman tavoitteiden 
kanssa. Perusopetuksen laaja-alaisiin oppimisen tavoitteisiin kuuluu kulttuurinen osaaminen, 
vuorovaikutus ja ilmaisu. Kun kännykät eivät ole koulupäivän aikana esillä, mahdollisuuksia 
vuorovaikutustilanteisiin muiden kanssa syntyy enemmän.

Koulupäivän kännykättömyys vähentänee myös somekiusaamista, kun esimerkiksi luvattomien 
videoiden kuvaaminen hankaloituessaan vähenee. On myös tutkimusnäyttöä siitä, että keskittymiskyky 
paranee ruutuajan vähentyessä. Teini-iässä aivot myös muotoutuvat ja ovat tutkimusten mukaan 
erityisen alttiita addiktioille.
Some ja pelit ovat usein suunniteltu mahdollisimman addiktoiviksi, ja ne tyypillisesti nostavat nopeasti 
addiktioihin liittyvää dopamiinitasoa. Siksi niiden vaikutuksen vähentäminen on kasvaville lapsille ja 
nuorille suotuisaa.

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että kannustetaan vantaalaisissa kouluissa kännykän käytön 
minimoimiseen koulupäivän aikana.”
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Päätös:
Päätettiin ottaa asia käsiteltäväksi ja lähettää valtuustoaloite kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 

Liite:
- allekirjoitettu Sirpa Kauppisen ja Susanna Kaijun aloite kännykät pois näkyviltä koko 

koulupäivän ajan Vantaan peruskouluissa 


